
PROTOKÓŁ NR II/2017
z obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2014-2018 

w dniu 10 lutego 2017 roku w Sali Rycerskiej Urzędu Miejskiego w Pasłęku 

Ad pkt 1
Otwarcie obrad sesji.  
Obrady  sesji  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  Pan  Edward  Skalij  witając 
wszystkich  zebranych.  Szczególnie  przywitał  Pana  Gustawa  Marka  Brzezina  Marszałka 
Województwa  Warmińsko-Mazurskiego,  który  przybył  na  dzisiejsze  obrady sesji  w  związku  z 
realizacją punktu „6. Wręczenie Odznak Honorowych za Zasługi dla Województwa Warmińsko-
Mazurskiego.”

Ad pkt 2
Stwierdzenie prawomocności obrad.  
Obrady były prawomocne, bowiem na początku sesji obecnych było 13 radnych. Lista obecności 
radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Radny Wojciechowski przybył na obrady 
sesji przy analizie punktu 6.
W  obradach  uczestniczyli  także  sołtysi  sołectw  gminy  Pasłęk  oraz  zaproszeni  goście.  Listy 
obecności  sołtysów  oraz  zaproszonych  gości  stanowią  załączniki  nr  2  i  nr  3  do  niniejszego 
protokołu.

Ad pkt 3
Wybór sekretarza obrad.
Do  pełnienia  funkcji  sekretarza  obrad  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zaproponował  radnego 
Zbigniewa Cieślę,  który wyraził  zgodę.  Innych kandydatur  radni nie  zgłosili.  W głosowaniu za 
kandydaturą radnego Zbigniewa Cieśli do pełnienia funkcji sekretarza obrad było 13 radnych. 

Ad pkt 4
Przyjęcie porządku obrad.

Do porządku obrad sesji  zaproponowanego w materiałach sesyjnych w imieniu Klubu Radnych 
„Pasłęk Razem” uwagi wniósł radny Rogalski, który zawnioskował o wykreślenie z porządku obrad 
punktu „Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 
prowadzonych przez Gminę Pasłęk do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo 
oświatowe.” i przeniesienie go na kolejną sesję. Jest to bardzo ważna uchwała, która decyduje o 
edukacji  pasłęckich dzieci.  Nie są przeciwni tej  uchwale,  ale chcieliby podczas debaty uzyskać 
informacje o danych statystycznych, na podstawie których powstał projekt uchwały przedłożony w 
materiałach sesyjnych przygotowanych na dzisiejszą sesję, a który został opracowany przez zespół 
powołany przez Burmistrza Pasłęka. 

W drodze  głosowania  5  radnych  „za”  przy  8  głosach  „przeciw”  odrzucono  wniosek  radnego 
Rogalskiego o skreślenie punktu 11.

Przewodniczący Rady zaproponował  skreślenie  z  zaproponowanego  porządku  obrad  punktu  18 
„Podjęcie  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  bez  przetargu  nieruchomości  stanowiących  własność 
Miasta  i  Gminy Pasłęk na rzecz Warmińsko-Mazurskiej  Specjalnej  Strefy Ekonomicznej  S.A.”, 
gdyż przedsiębiorca, który był zainteresowany działką będącą przedmiotem tej uchwały wycofał się 
ze swojej oferty.



W  drodze  głosowania  13  radnych  „za”  zaakceptowano  wniosek  Pana  Przewodniczącego  o 
skreślenie z porządku obrad punktu 18.

Przewodniczący Rady poinformował ponadto o tym, że w punkcie „Sprawy różne” poinformuje o 
terminie kolejnej sesji Rady Miejskiej w Pasłęku.

W drodze głosowania 9 radnych „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się” przyjęto porządek sesji 
Rady Miejskiej w Pasłęku. (załącznik nr 4 do niniejszego protokołu)

Ad pkt 6
Wręczenie Odznak Honorowych za Zasługi dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego.

Przewodniczący  Rady  oczytał  krótką  charakterystykę  i  zasługi  osób  wyróżnionych.  Następnie 
wręczenia Odznak Honorowych za  Zasługi  dla  Województwa Warmińsko-Mazurskiego dokonał 
Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego Pan Gustaw Marek Brzezin. Ww. wyróżnienia 
otrzymali: Pani Maria Korzeniowska oraz Pan Jacek Matukiewicz. 

Po wręczeniu wyróżnień ww. osobom Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego zabrał 
głos. Powiedział, że  Odznaka Honorowa za Zasługi dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego to 
najważniejsze wyróżnienie samorządu województwa. Wyróżnieni przez wiele lat podnoszą rangę 
Pasłęka. To dzięki ich pasji i zaangażowaniu promują swój region na terenie Warmii i Mazur. 

Następnie Pan Marszałek podziękował Panu Burmistrzowi i  Panu Przewodniczącemu za 
zaproszenie  na  dzisiejszą  sesję.  Stwierdził,  że  dzisiaj  przed  samorządami  stoi  konieczność 
wdrożenia ustawy oświatowej.  Pan Burmistrz  wprowadzał  reformę oświatową,  gdy powstawały 
gimnazja, dziś musi pracować nad tym, aby jak najmniej uciążliwie je zlikwidować. Jest to trudna 
reforma, gdyż wiąże się chociażby z tematem miejsc pracy oraz kosztami wprowadzenia zmian. 

Ponadto Pan Marszałek podziękował Burmistrzowi za dobrą współpracę i pogratulował mu 
efektów jego pracy, która zaowocowała m.in. tym, że gmina Pasłęk uzyskała dofinansowanie na 
remont drogi Gulbity-Anglity w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 
w wysokości ponad 2 mln zł. Pan Marszałek zapowiedział, że w naszym regionie będą do alokacji 
ogromne środki finansowe. Będą one jednak bardzo trudne do pozyskania. Zachęcił do sięgania po 
te środki. Jednocześnie życzył jak najwięcej dobrych projektów, które pozwolą na pozyskanie tych 
środków.

Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego musi się mierzyć z różnymi tematami i 
problemami. Pan Marszałek powiedział, że budżet województwa wynosi 506 mln, z czego 238 mln 
zł  jest  przeznaczone  na  inwestycje  głównie  drogowe,  które  stanowią  aż  64%.  W tegorocznym 
budżecie inwestycje te nie obejmują bezpośrednio Pasłęka. Przy planowaniu inwestycji będą starać 
się przystąpić do takich, na które otrzymają dofinansowanie z UE. Nie ma obaw, że nie wystarczy 
w budżecie województwa środków na wkład własny, w sytuacji, gdyby udało się uzyskać stosowne 
dofinansowanie.  

Ważną  kwestią  jest  także  Kanał  Ostródzko-Elbląski.  Jest  nadzieja,  że  pod  Grunwaldem 
powstanie muzeum. Stwierdził, że współpraca z pasłęckim samorządem dobrze się układa. Życzył, 
aby działania pasłęckiego samorządu dalej tak dobrze świadczyły o mieście i regionie. Złożył także 
życzenia z okazji obchodzonego w 2017 roku jubileuszu 720-lecia Pasłęka, który jest jednym z 
najstarszych miast w naszym regionie. 

Ponadto  powiedział,  że  właśnie  wrócił  z  Brukseli,  gdzie  rozmawia  się  obecnie  o 
perspektywach rozwoju po 2020 roku. Stwierdził, że dzięki wejściu Polski do Unii Europejskiej 
nasz region bardzo się rozwinął.

Przewodniczący Rady podziękował Panu Marszałkowi za ciepłe słowa na temat naszego 
samorządu i przedstawienie perspektyw jego rozwoju.



Następnie  głos  zabrał  Burmistrz  Pasłęka,  który  podziękował  Panu  Marszałkowi  za 
wręczenie wyróżnień pasłęckim artystom oraz złożył podziękowanie za współpracę z samorządem 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Stwierdził,  że współpraca z Panem Marszałkiem układa 
się bardzo dobrze na wysokim poziomie merytorycznym. Obecnie realizują inwestycję polegającą 
na przebudowie  drogi  gminnego Gulbity-Anglity,  na którą zgodnie z  podpisaną  z  Marszałkiem 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego umową dofinansowanie wynosi  ponad 2 mln zł.  Gmina 
Pasłęk złożyła także wniosek o dofinansowanie inwestycji polegającej na budowie sieci kanalizacji 
sanitarnej Gryżyna – Rogajny. Ma nadzieję, że on również zostanie rozpatrzony pozytywnie. 

Ponadto powiedział, że staraniem pasłęckiego samorządu, przy finansowym wsparciu Pana 
Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego, z okazji Jubileuszu 720-lecia Pasłęka została 
wydana płyta CD pt. „Muzyka Wieków w Pasłęku”. To już druga płyta, której wydanie wsparł Pan 
Marszałek. Na ręce Pana Marszałka Burmistrz przekazał 30 egzemplarzy tej płyty. 

Przewodniczący Rady powrócił do realizacji punktu 5.

Ad pkt 5 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Radni  nie  wnieśli  uwag do  protokołu  z  poprzedniej  sesji,  który przyjęli  w  drodze  głosowania 
14 radnych „za”. 

Obrady  sesji  opuścił  Marszałek  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  wraz  z  Burmistrzem 
Pasłęka. W związku z tym Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu 10.

Ad pkt 10
Sprawozdanie z  wysokości  średnich wynagrodzeń nauczycieli  na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto i Gminę Pasłęk 
w 2016 roku. 

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  ww.  sprawozdania,  które  stanowi  załącznik  nr  5  do  niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował Panu Burmistrzowi i Panu Szczepkowskiemu za ciągłą kontrolę 
danych  ujętych  w  ww.  sprawozdaniu,  dzięki  czemu  dopłaty  do  wynagrodzeń  nauczycieli  były 
niewielkie. 

Ad pkt 11
Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 
prowadzonych przez Gminę Pasłęk do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – 
Prawo oświatowe. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na temat rozwiązań zaproponowanych w projekcie ww. 
uchwały.  Dodał,  że  radny  Rogalski  przybliżył  już  zebranym  trochę  historii  związanej  z 
opracowaniem tego projektu uchwały. 

Jak pierwszy głos zabrał radny Rogalski, który powiedział, że poruszany w tym punkcie sesji temat 
jest bardzo ważny i szeroki, dlatego chcieli go przenieść na kolejną sesję. Nie uczestniczyli w pracy 
Zespołu powołanego przez Burmistrza Pasłęka, który opracowywał projekt nowej sieci szkół, ani 
nie uczestniczyli w pracy urzędników pracujących nad tym tematem. Rola radnych w tych pracach 
powinna być też bardzo ważna, ale nawet z komisją społeczno-oświatową nie konsultowano tych 
ustaleń. 



Radny  Cieśla  przychylił  się  do  uwag  radnego  Rogalskiego.  Uznał,  że  powinno  się  zebrać  od 
mieszkańców opinie na temat proponowanych rozwiązań nowej sieci szkół. 

Następnie głos zabrał radny Kopański, który powiedział, że chciałby się ustosunkować do wniosku 
klubu  radnych  „Pasłęk  Razem”  o  przeniesienie  ww.  punktu  obrad  na  kolejną  sesję.  Komisja 
Społeczno-Oświatowa Rady Miejskiej w Pasłęku miała być łącznikiem Rady Miejskiej i Zespołu 
powołanego przez Burmistrza Pasłęka. Uznał za zasadne ich obawy co do kształtu nowej rejonizacji 
szkół.  Chcieliby  wiedzieć  o  następujących  elementach:  ile  będzie  oddziałów  szkolnych, 
przedszkolnych,  jak  będą  one  liczne  i  jakie  będą  konsekwencje  takich  podziałów  dla  dzieci, 
młodzieży i rodziców oraz czy rejonizacja będzie sztywna. Uznał, że jedynym wyjściem wobec 
tego jest zwołanie sesji nadzwyczajnej, na której będą chcieli uzyskać odpowiedzi na nurtujące ich 
pytania dotyczące przyszłości pasłęckiej oświaty. 

Radny  Kowal  powiedział,  że  w  Zespole  Szkół  Powszechnych  w  Pasłęku  organizowane  były 
spotkania z rodzicami. Zmiana miejsca nauki dzieci ma się odbywać na zasadzie dowolności bez 
odgórnego narzucania. Z podziału obwodów szkolnych nie jest specjalnie zadowolony, gdyż Zespół 
Szkół  Powszechnych  w Pasłęku  na  tym dużo  straci,  ale  taki  podział  jest  to  chyba  optymalne 
rozwiązanie.  Jeżeli  natomiast  chodzi  o  przedszkola,  to  planowane  jest  utworzenie  oddziałów 
przedszkolnych we wszystkich trzech szkołach podstawowych w Pasłęku. W Szkole Podstawowej 
Nr 2 planowane jest utworzenie trzech oddziałów przedszkolnych, w Szkole Podstawowej Nr 1 
jednego oddziału przedszkolnego, a w Szkole Podstawowej Nr 3 dwóch oddziałów przedszkolnych. 
Sugestię radnego Kopańskiego dotyczącą zwołania sesji nadzwyczajnej uznał za dobry pomysł. 

Natomiast  radny Rogalski  uznał,  że  nie  mają  zbyt  wiele  informacji  o  przesłankach  rozwiązań 
zawartych  w  przedstawionym  im projekcie  uchwały.  Reforma  oświaty,  która  wejdzie  w  życie 
będzie  miała  dalekosiężne  skutki.  Nie  mówmy,  że  można  było  te  informacje  uzyskać 
indywidualnie. Powinna być na ten temat otwarta debata. 

Przewodniczący Rady poprosił, aby skupić się nad projektem ww. uchwały. 

Sekretarz  Gminy  Pan  Stanisław  Miklusz  powiedział,  że  uchwalenie  tej  uchwały  ma  charakter 
intencyjny i teraz jest najwyższy czas, aby ją podjąć. Dyskusja na ten temat trwa od lutego 2016 r., 
kiedy odbywali szkolenia w tym zakresie. Burmistrz powołał zespół do opracowania projektu ww. 
sieci szkół i przedszkoli. Zespół, w skład którego weszli dyrektorzy pasłęckich szkół i przedszkoli 
pracował  nad tym tematem przez  kilka  tygodni.  W trakcie  postępów prac  prowadzone były w 
gronie nauczycielskim debaty na temat tych zmian, a następnie w każdej szkole organizowane były 
spotkania z rodzicami. Dyskusje na ten temat odbyły się również na posiedzeniach komisji Rady 
Miejskiej  w Pasłęku  przed sesją  w zakresie  adekwatnym do potrzeby zgłębienia  wiedzy przez 
radnych. Projekt uchwały przedłożony pod obrady dzisiejszej sesji stanowi tylko projekt sieci szkół 
na  lata  2017-2019  i  po  roku  2019.  Zespół,  który  został  powołany  przez  Burmistrza  w  celu 
opracowania nowej sieci szkół będzie pracował w porozumieniu z organem prowadzącym przez 
kolejne trzy lata przy wdrażaniu reformy oświatowej na terenie naszej gminy, w tym nad kwestią 
zagospodarowania kadrowego. Na dzień dzisiejszy zaplanowane zmiany w pasłęckiej oświacie są 
najbardziej  optymalne. Gimnazjum Nr 1 zostanie przekształcone w Szkołę Podstawową Nr 1, a 
Gimnazjum  Nr  2  zostanie  włączone  do  Szkoły  Podstawowej  Nr  3.  Jeżeli  ma  ktoś  lepsze 
rozwiązanie, to przyjmą każdą wskazówkę, ale na dzień dzisiejszy nie widzą lepszych rozwiązań. 
Nowa szkoła przejmuje bowiem zarówno obiekt, kadrę dydaktyczną, administracyjną i pomocniczą. 
Rolą  dyrektorów  szkół  będzie  to,  aby  wszyscy  nauczyciele  objęci  reformą  oświaty  znaleźli 
zatrudnienie. W ich ocenie problem związany z zatrudnieniem skumuluje się w roku 2019. Nie da 
się jednak tego na dzień dzisiejszy spersonalizować. 



Następnie głos zabrał radny Cieśla, który powiedział, że uważa, iż skoro rejonizacja jest ustalona, to 
nie wie dlaczego niewiadomą jest to, kto będzie w dalszym ciągu zatrudniony, a kto zwolniony. 

Przewodniczący Rady powiedział, że Pani Minister w odniesieniu do reformy oświaty twierdzi, że 
wskutek tej reformy zwiększy się zatrudnienie wśród nauczycieli.    

Następnie głos zabrał Pan Dariusz Ponichtera Dyrektor Gimnazjum Nr 1 w Pasłęku i jednocześnie 
przewodniczący powołanego przez Pana Burmistrza Zespołu ds. opracowania propozycji rozwiązań 
dostosowujących  sieć  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  w  Gminie  Pasłęk  do  nowego  ustroju 
szkolnego,  który powiedział,  że  o reformie edukacji  mówiło się  od dawna,  ale  nie  było aktów 
wykonawczych.  Pan Prezydent  RP podpisał  ustawę  w tej  sprawie  dopiero  19  stycznia  2017 r. 
Trudno było im jednak czekać aż do tego czasu z pracami nad dostosowaniem sieci szkół, dlatego 
Pan Burmistrz powołał wcześniej ich Zespół, aby nie rozstrzygać w tych sprawach na szybko, bez 
odpowiedniej analizy. Zgodnie z wolą Pana Burmistrza w Szkole Podstawowej Nr 2 i 3 odbyły się 
także konsultacje z rodzicami w ramach wywiadówek styczniowych, w związku z proponowanym 
przywróceniem Szkoły Podstawowej Nr 1 w Pasłęku w miejsce wygaszanego Gimnazjum Nr 1 w 
Pasłęku.  Z  każdego  z  tych  spotkań  sporządzono  protokół.  W trakcie  tych  spotkań  nie  słyszeli 
negatywnych opinii dotyczących planowanych zmian.  

Wdrażając  reformę  oświaty  nie  uda  się  tego  zrobić  bez  zwolnień  wśród  nauczycieli, 
zwłaszcza w sytuacji niżu demograficznego. W 1990 roku w Gimnazjum Nr 1 było 25 oddziałów, 
dziś jest ich 13, a z pewnością byłoby ich mniej gdyby nie to, że ich szkołę wybiera wielu uczniów 
spoza rejonu. Na chwilę obecną nie są jednak w stanie spersonalizować nauczycieli, którzy będą 
mieli dalsze zatrudnienie, gdyż nawet nie są znane ramowe plany nauczania. O personaliach będzie 
można  mówić  dopiero  przy tworzeniu  arkuszy szkolnych.  Stwierdził,  że  dyrektorzy pasłęckich 
placówek oświatowych będą współpracować przy tworzeniu arkuszy szkolnych i zrobią wszystko, 
aby jak najmniej nauczycieli straciło pracę. Część być może skorzysta z możliwości przejścia na 
emeryturę.

Radny Kopański powiedział, że dyrektor Ponichtera doskonale wie, jak duży będzie miał problem z 
organizacją  pracy przy stopniowym wygaszaniu gimnazjum i jednoczesnym wprowadzaniu klas 
szkoły podstawowej. 

Pan Ponichtera powiedział,  że  Prawo Oświatowe pozwala na to,  żeby w miejsce  wygaszanego 
gimnazjum prowadzić jednocześnie nabór do klasy pierwszej, czwartek i siódmej. W tej sprawie 
odbyły się głównie konsultacje z rodzicami uczniów obecnych klas trzecich i szóstych. Nabór ten 
będą  robić  na  zasadach  dobrowolności.  Planują  utworzenie  dwóch  oddziałów klas  czwartych i 
siódmych. Nie wiadomo na razie co będzie z klasami pierwszymi, bo w tej kwestii ciągle jest coś 
zmieniane przez ustawodawcę. Jak do tej pory nie ma w tej kwestii sprzeciwu rodziców, a wręcz 
przeciwnie  rodzice  są  zainteresowani  przepisaniem  uczniów  do  Szkoły  Podstawowej  Nr  1  w 
Pasłęku. Tak więc w ten sposób będzie płynnie odbudowywana Szkoła Podstawowa Nr 1.

Radny Kopański zapytał czy jako Zespół wspólnie z urzędnikami analizowali liczebność uczniów w 
poszczególnych placówkach na otwarcie reformy.

Pan  Ponichtera  powiedział,  że  od  tego  właśnie  rozpoczęli  pracę  jako  Zespół,  bo  musieli 
odpowiedzieć sobie na pytanie czy w Pasłęku jest wystarczająca liczba dzieci, aby funkcjonowały 
tu  trzy  szkoły  podstawowe.  Ustalono,  że  w  każdej  Szkole  Podstawowej  w  Pasłęku  z  taką 
liczebnością dzieci będą funkcjonować po 2-3 klasy na poziomie po 24 uczniów każdy. 

Radny Kopański  zapytał  czy  to  oznacza,  że  jak  zaproponują  debatę  w sprawie  wprowadzania 
reformy oświaty na terenie gminy Pasłęk, to Zespół będzie do niej przygotowany.



Pan  Ponichtera  powiedział,  że  oczywiście  będą  do  takiej  debaty  przygotowani.

Następnie głos zabrał Pan Marek Sarnowski Dyrektor Zespołu Szkół Powszechnych w Pasłęku i 
jednocześnie  Wiceprzewodniczący  Zespołu  ds.  opracowania  propozycji  rozwiązań 
dostosowujących  sieć  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  w  Gminie  Pasłęk  do  nowego  ustroju 
szkolnego, który uzupełnił wypowiedź Pana Ponichtery o politykę kadrową. Powiedział, że o ile nie 
mogą w chwili obecnej odnieść się do nowotworzonych oddziałów klas siódmych i ósmych, o tyle 
mogą zapewnić, że z pewnością wystarczy miejsc pracy dla nauczycieli klas wyższych, gdyż w 
miejsce klas gimnazjalnych powstaną mniej liczne klasy siódme i ósme, co będzie wiązało się ze 
zwiększeniem o 1-2 oddziały na każdym poziomie w stosunku do dzisiejszych klas gimnazjalnych. 

Jeżeli chodzi natomiast o nauczycieli klas 1-3, to z pewnością nastąpi zmniejszenie liczby 
etatów. Nie jest to jednak związane z wprowadzaną właśnie reformą oświaty, ale z tym, że cofnięto 
decyzję  o  edukacji  szkolnej  sześciolatków.  Spowodowało  to,  że  w szkołach gminnych ubędzie 
jeden rocznik. W Szkole Podstawowej Nr 2 są obecnie dwa oddziały klas pierwszych, podobnie jak 
w Szkole Podstawowej Nr 3. Za rok w Pasłęku do przyjęcia do pierwszej klasy są cztery oddziały.  
Jest  pewna  grupa  nauczycieli,  która  będzie  mogła  skorzystać  z  emerytury  czy  ze  świadczenia 
kompensacyjnego. Będą robić wszystko, aby skłonić te osoby do skorzystania z tych świadczeń. 
Ponadto powiedział, że oddając dzieci do Szkoły Podstawowej Nr 1 oddadzą również nauczycieli.  
Na  spotkaniach  z  rodzicami  nie  spotkali  się  z  ich  większymi  wątpliwościami  dotyczącymi 
zaplanowanych rozwiązań reformy oświaty. Wątpliwości rodziców bardziej budzi to, czy na czas 
zostaną przygotowane podręczniki do klas czwartych i siódmych oraz to w jaki sposób można się 
przenieść do Szkoły Podstawowej  Nr 1.  Ponadto powiedział,  że  od dłuższego czasu na terenie 
gminy Pasłęk nie obowiązują sztywne obwody szkolne. Obecnie dzieci nie uczęszczają do szkół 
zgodnie z miejscem stałego zameldowania, a zgodnie z miejscem zamieszkania czy po prostu do 
szkoły, do której rodzice mają bliżej w drodze do pracy. 

Następnie głos zabrał Pan Kazimierz Jacek Prezes ZNP Oddział w Pasłęku, który odniósł się do 
dwóch spraw, a mianowicie do reformy Minister Edukacji Narodowej Pani Anny Zalewskiej oraz 
do planowanych zmian w pasłęckiej oświacie. Stwierdził, że pracuje od 50 lat, a w oświacie od 48 
lat,  ale  takiego bubla,  jak obecnie przeprowadzana,  bez odpowiedniego przygotowania reforma 
oświaty, jeszcze nie było. Zespół ds. opracowania propozycji rozwiązań dostosowujących sieć szkół 
podstawowych  i  gimnazjów  w  Gminie  Pasłęk  do  nowego  ustroju  szkolnego  działa  dobrze. 
Współczuje  dyrektorom  szkół  którzy  będą  musieli  włożyć  dużo  wysiłku  nad  dostosowaniem 
organizacyjnym szkół, gdyż podstawy programowe Minister Zalewska podpisze dopiero 14 lutego 
br. Brak jest także korelacji pomiędzy przedmiotami. Zaproponował Radnym, aby udali się do szkół 
i  przedszkoli  i  sami  się  wdrożyli  w  temat  związany  z  wprowadzeniem  reformy  oświaty  w 
pasłęckich placówkach oświatowych. 

Ponadto Pan Kazimierz Jacek powiedział, że ZNP jest w sporze zbiorowym z dyrektorami 
szkół.  Kolejnym krokiem ich działania  będą mediacje,  a  następnie akcja  protestacyjna.  W dniu 
dzisiejszym na znak protestu rodzice z Gdańska nie puścili dzieci do szkół. Symulacja kosztów 
wprowadzenia reformy oświaty w Gdańsku dała wynik 30 mln zł. Subwencji oświatowej na ten cel 
nie otrzymają.  W Pasłęku atmosfera związana z wprowadzaniem tej  reformy jest dobra.  Życzył 
wszystkim,  aby  jak  się  spotkają  za  2-3  lata  mogli  powiedzieć,  że  ich  ustalenia  przyniosły 
pozytywny skutek. 

Następnie głos zabrał radny Kowal, który powiedział, że propozycja rozwiązań zaproponowanych 
w projekcie ww. uchwały nie spotkała się z krytyką z żadnej ze stron. 

Radny Cieśla  uznał,  że taka debata powinna się  odbyć wcześniej,  dziś  jest  już w tym zakresie 
bardziej  doinformowany.  Teraz  wie,  że  Zespół  dobrze  pracował.  Uznał,  że  nie  czuje  się  w 
komfortowej sytuacji, gdy mieszkańcy pytają go jako radnego o niektóre tematy, a on nie ma o nich 
wiadomości. 



Kolejno głos zabrał  radny Kopański,  który odniósł  się  do wypowiedzi  Pana Kazimierza Jacka, 
stwierdzając, że będzie on opiniować dokument, który za chwilę ma zostać przez Radę uchwalony. 
Spodziewałby się po nim większej wiedzy merytorycznej na ten temat. Stwierdził, że Radni nie są 
od  tego,  żeby  biegać  po  szkołach  i  zbierać  informacje.  Radni  są  po  to,  by  stanowić  prawo 
miejscowe. Jest tu rzecz szczególna, która jest przesądzona, będą decydować o nowym układzie 
szkół na terenie naszej gminy i chcieliby mieć pewność, że takie rozwiązanie będzie korzystne dla 
funkcjonowania oświaty w naszej gminie. Wypowiedzi członków Zespołu stanowią uzupełnienie 
ich wiedzy na temat pasłęckiej oświaty. Nie wszystkie tematy zostały jednak wyczerpane, dlatego 
złożą formalny wniosek o debatę na ten temat, na którą zaproszą przedstawicieli kuratorium oraz 
związków zawodowych funkcjonujących w szkołach. Stwierdził, że nie jest przekonany do tego, że 
rodzice tak chętnie będą wyrywać dzieci z ich środowisk i przenosić je do Szkoły Podstawowej 
Nr 1. 

Pan Marek Sarnowski powiedział, że jest duże zainteresowanie przenoszeniem dzieci do Szkoły 
Podstawowej  nr  1.  Część  dzieci  z  klas  szóstych  niejako  naturalnie  przejdzie,  gdyż  planowała 
przeniesienie do Gimnazjum Nr 1. Dla dzieci z klas trzecich nie będzie to też tak drastyczne, gdyż 
w Szkole Podstawowej Nr 3 wiąże się to już w tej chwili ze zmianą budynku szkoły.

Następnie głos  zabrał  Pan Marian Matuszczak Przewodniczący Komisji  Społeczno-Oświatowej, 
który powiedział, że jak nie ma problemu, to zawsze go znajdziemy. Na dzień dzisiejszy nie ma 
problemu z wdrażaniem reformy oświaty na terenie naszej gminy. Stwierdził, iż nie ma możliwości 
robienia planu organizacyjnego szkoły na trzy lata. Plan taki robi się na rok, a i tak często w ciągu 
roku ulega on zmianom. Kuratorium Oświaty stwarza możliwości spotkań na debacie. W Pasłęku 
Kuratorium  Oświaty  organizowało  przedwczoraj  dla  zainteresowanych  debatę  na  temat 
wprowadzania reformy oświaty w Gimnazjum Nr 1 w Pasłęku. Na dzisiejszej sesji mamy uchwalić 
projekt  nowej  sieci  szkół  na  terenie  naszej  gminy.  Uchwała  ta  zostanie  przekazana  do 
zaopiniowania  Kuratorowi  Oświaty  oraz  związkom zawodowym funkcjonującym  w  pasłęckich 
szkołach.  Zostanie  przekazana do zaopiniowania  również  do  sanepidu.  Dopiero  po  pozytywnej 
opinii  Kuratora Oświaty na kolejnej sesji  zostanie poddana pod głosowanie uchwała w sprawie 
ustalenia nowej sieci szkół. 

W  imieniu  własnym,  komisji  Społeczno-Oświatowej  oraz  Przewodniczącego  Rady 
Miejskiej  podziękował  dyrektorom  pasłęckich  placówek  oświatowych  za  pracę  w  Zespole  ds. 
opracowania  propozycji  rozwiązań  dostosowujących  sieć  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  w 
Gminie  Pasłęk  do  nowego  ustroju  szkolnego.  Musieli  oni  włożyć  dużo  pracy,  aby  właściwie 
dostosować nową sieć szkół. Uznał, że skoro dyrektorzy sami doszli do takich rozwiązań i nie ma 
oddolnych informacji na temat niezadowolenia, a wręcz są pozytywne opinie rodziców, to Rada 
Miejska nie musi interweniować tam, gdzie nie jest to konieczne. 

Na zakończenie głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku Pan Edward Skalij, który 
powiedział,  że  myśli,  iż  zaproponowana  w  projekcie  uchwały  sieć  szkół  spełnia  oczekiwania. 
Rozwiązanie  takie  wyszło  od  dyrektorów  szkół.  Funkcjonowanie  w  Pasłęku  trzech  szkół 
podstawowych będzie kosztowało, ale trzeba wprowadzać rozwiązania korzystne dla mieszkańców. 
Podziękował  dyrektorom  pasłęckich  placówek  oświatowych,  Sekretarzowi  Gminy  oraz 
Kierownikowi  Referatu  Edukacji,  Promocji  i  Rozwoju  Gminy  za  pracę  przy  opracowaniu 
propozycji rozwiązań dostosowujących sieć szkół podstawowych i gimnazjów w Gminie Pasłęk do 
nowego ustroju szkolnego. 

W drodze głosowania 10 radnych „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się” podjęto uchwałę w 
sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę 
Pasłęk do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. 



Uchwała Nr II/2/17 Rady Miejskiej  w Pasłęku z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie projektu 
dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  prowadzonych  przez  Gminę  Pasłęk  do 
nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady powrócił do realizacji punktu 7 porządku obrad.

Ad pkt 7
Sprawozdanie z prac Burmistrza Pasłęka w ostatnim okresie międzysesyjnym.
Sprawozdanie z prac Burmistrza Pasłęka w okresie od 16 grudnia 2016 roku do 10 lutego 2017 roku 
przedstawił Burmistrz Pasłęka w postaci prezentacji multimedialnej. (załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu)

Radni nie mieli pytań do ww. sprawozdania.

Ad pkt 8
Interpelacje i zapytania radnych.

Pan  Krzysztof  Kowal  poruszył  temat  znaku  „zakaz  parkowania”  ustawionego  przy  ulicy 
Limanowskiego, którego ustawienia nikt z mieszkańcami tej ulicy ani z policją nie konsultował. 
Inicjatorem ustawienia tego znaku był poprzedni dyrektor ZDP. Ponadto zwrócił uwagę na to, że po 
intensywnych opadach śniegu w styczniu br. przez ponad tydzień na pasłęckich drogach zalegał 
ubity śnieg, co powodowało bardzo trudne warunki jazdy.

Pan Piotr Wojciechowski  poprosił  o ustawienie znaku zakaz parkowania na jednej  ze ślepych 
uliczek w Drulitach, w miejscu gdzie mieszkańcy notorycznie zastawiają przejazd, mimo że obok 
jest  duży parking.  Spowodowało to  ostatnio brak przejazdu w sytuacji  pożaru.  Straż Miejska i 
Policja  pojawiają  się  w  tym miejscu  średnio  raz  w  tygodniu,  ale  mieszkańcy ci  są  po  prostu  
złośliwi.

Pan Zbigniew Cieśla  poruszył  temat  dworca PKP w Pasłęku,  który jest  bardzo zaniedbany.  Z 
obiektu kolejowego zniknęły urządzenia sterujące, a inne elementy zostały zdewastowane. Ponadto 
powiedział, że mamy w Pasłęku „perełki”, jakimi są organy Andreasa Hildebrandta w kościele św. 
Bartłomieja, ale brakuje informacji o tym przy zabytkowym obiekcie. Brakuje również informacji 
przy zabytkowym kościele w Mariance. Ponadto stwierdził, że powinniśmy zadbać o swój obiekt 
zabytkowy – pasłęcki zamek, którego dach jest w bardzo złym stanie i spadają z niego dachówki. 
Poruszył  także  temat  wstąpienia  gminy  Pasłęk  do  Stowarzyszenia  Polskie  Miasta  Cittaslow. 
Podejmowali w tej sprawie uchwałę, ale okazało się, że aby wstąpić do tego stowarzyszenia, gmina 
musi  być  członkiem  Międzynarodowego  Stowarzyszenia  Cittaslow.  Uznał,  że  warto  by  się 
ponownie zainteresować tym tematem, zwłaszcza, że członkostwo w tym stowarzyszeniu stwarza 
możliwość pozyskania środków finansowych.

Pan  Marian  Oskroba  powiedział,  że  w  sprawozdaniu  Pan  Burmistrz  wspomniał  o  pomyśle 
wybudowania łącznika ulicy Sprzymierzonych z ulicą Wojska Polskiego. Jest to inwestycja bardzo 
potrzebna. Poprosił, aby pomysł ten poddać debacie i zacząć szukać środków finansowych na jego 
realizację, aby jak najszybciej doczekał się szczęśliwego finału. 
 
Pan  Krzysztof  Kopański  poruszył  kilka  tematów.  Na  poprzedniej  sesji  poprosił  o  strukturę 
zatrudnienia w Urzędzie Miejskim w Pasłęku. Otrzymał ją, ale poprosił o jej uzupełnienie o wykaz 
imienny  zatrudnionych.  Ponadto  poruszył  temat  dotyczący  funkcjonowania  PKS  Elbląg,  który 
zawiesił  część  połączeń Pasłęk-Elbląg-Pasłęk  oraz Pasłęk-Rychliki.  Zniknęły kursy z  Elbląga o 
godzinie  15.25 i  18.25.  Bilety z  Pasłęka do Elbląga  w ostatnim czasie  zdrożały do 9,10 zł,  w 



sytuacji, gdy na dłuższej trasie Elbląg – Braniewo bilet kosztuje 8,90 zł. Jest to spowodowane tym, 
że na trasie Elbląg-Braniewo usługi świadczy także konkurencyjny przewoźnik. Radny Kopański 
zapytał  czy temat  ten  był  konsultowany z  pasłęckim samorządem,  który płaci  dla  PKS Elbląg 
kilkaset tysięcy złotych rocznie za dojazdy uczniów do szkół.

Ponadto zapytał na jakiej podstawie ze świetlicy wiejskiej w Zielonce Pasłęckiej powstała 
Filia Pasłęckiego Ośrodka Kultury oraz jakie są koszty jej funkcjonowania, gdyż w ostatnim czasie 
niewiele  się  tam dzieje.  Zapytał  także  jaki  był  nakład,  koszty  i  sposób  dystrybucji  „Wieści  z 
Pasłęckiego Zamku”, które ukazały się w grudniu 2016 roku oraz czy na ich wykonanie robione 
było zapytanie cenowe. Poprosił ponadto o informację o wysokości wpływów do budżetu z opłat za 
korzystanie  z  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów alkoholowych  w 2016  roku  oraz  o  sposobie  ich 
rozdysponowania.  Natomiast w imieniu mieszkańców Rogajn zwrócił się z prośbą o ustawienie 
skrzynki  pocztowej  w  związku  z  tym,  że  zlikwidowano  sklep  w  Rogajnach,  w  którym 
funkcjonowała Agencja Pocztowa. Poprosił także o dane statystyczne dotyczące Miasta i Gminy 
Pasłęk, a mianowicie o liczbę mieszkańców, liczbę urodzeń i zgonów w 2016 roku oraz zapytał czy 
w naszej gminie zadziałał program rządowy „500 +”. Ponadto zapytał kto spośród pracowników 
Urzędu  Miejskiego  w  Pasłęku  i  w  jakiej  skali  korzysta  z  dofinansowania  do  studiów 
podyplomowych.     

Pan Damian Olbryś w związku z tym, że w budżecie gminy Pasłęk na 2017 roku zaplanowano na 
budowę zieleńca przy ulicy Bohaterów Westerplatte kwotę 45.000 zł, zapytał jaki jest pomysł jego 
zagospodarowania i dlaczego jest to tak znaczny koszt. 

Pan Marek Łachmański poprosił o złożenie wniosków na dofinansowanie urządzenia placu zabaw 
w Zielnie.  

Ad pkt 9
Zapytania i wnioski sołtysów.
 
Pan Zbigniew Cieśla sołtys sołectwa Aniołowo poprosił o znalezienie środków finansowych na 
doraźne działanie świetlicy w Aniołowie. W Aniołowie mieszka pięćdziesięcioro dzieci i młodzieży, 
dla której istnieje potrzeba zorganizowania zajęć pozalekcyjnych. W chwili obecnej organizują te 
zajęcia  w  ramach  wolontariatu,  ale  jest  potrzebna  dodatkowa pomoc.  Ostatnio  gościem w ich 
świetlicy  był  dyrektor  ZGKIM  w  Pasłęku  Pan  Jarosław  Lango,  który  widział  jakie  zajęcia 
organizowane są w ich świetlicy.

Ad pkt 12
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  ustalenia  sieci  publicznych 
przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych  w  szkołach  podstawowych  prowadzonych  przez 
gminę Pasłęk. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały. 

W drodze głosowania 14 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
ustalenia  sieci  publicznych  przedszkoli  i  oddziałów przedszkolnych  w szkołach  podstawowych 
prowadzonych przez gminę Pasłęk.

Uchwała Nr II/3/17  Rady Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  10 lutego 2017 roku w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez gminę Pasłęk stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.



Ad pkt 13
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  projektu  pod  nazwą  „GAMA-Gimnazjalna 
Akademia  Mistrzów  Aktywności”  współfinansowanego  z  Europejskiego  Funduszu 
Społecznego. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania  14 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie  zatwierdzenia projektu pod 
nazwą  „GAMA-Gimnazjalna  Akademia  Mistrzów  Aktywności”  współfinansowanego  z 
Europejskiego Funduszu Społecznego.

Uchwała Nr II/4/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie zatwierdzenia 
projektu pod nazwą „GAMA-Gimnazjalna Akademia Mistrzów Aktywności” współfinansowanego 
z Europejskiego Funduszu Społecznego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 14
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  do  realizacji  projektu  pod  nazwą  „Akademia 
otwartego umysłu” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze  głosowania  14  radnych „za”  podjęto  uchwałę  w sprawie  zatwierdzenia  do realizacji  
projektu pod nazwą „Akademia otwartego umysłu” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 
Społecznego.

Uchwała Nr II/5/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie zatwierdzenia 
do  realizacji  projektu  pod  nazwą  „Akademia  otwartego  umysłu”  współfinansowanego  z 
Europejskiego Funduszu Społecznego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 15
Sprawozdanie Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku z wykonania rocznego planu 
pracy i kontroli za 2016 rok. 

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  ww.  sprawozdania,  które  stanowi  załącznik  nr  11  do  niniejszego 
protokołu. 

Ad pkt 16
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy oraz planu kontroli Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Pasłęku na 2017 rok. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 14 radnych „za” podjęto uchwałę  w sprawie uchwalenia planu pracy oraz 
planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku na 2017 rok.

Uchwała Nr II/6/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie uchwalenia 
planu pracy oraz planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku na 2017 rok stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 17
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Pasłęk. 

W odniesieniu do ww. projektu uchwały radny Rogalski powiedział, że dotacja dla schroniska dla 
zwierząt w Pasłęku została zwiększona w stosunku do roku poprzedniego o 10 tys. zł i wynosi 85 



tys. zł. Na posiedzeniu komisji dyskutowali na ten temat. Uznał, że kwota ta niej jest doszacowana i  
powinni się zastanowić czy kwoty tej dotacji nie pozostawić na poziomie ubiegłorocznym, a te 10 
tys. zł odłożyć i zobaczyć jak będzie się to układało w ciągu roku. 

Przewodniczący  Rady  poprosił  Panią  Barbarę  Zarudzką  Prezes  Warmińsko-Mazurskiego 
Stowarzyszenia Obrońców Praw Zwierząt im. św. Franciszka z Asyżu w Pasłęku o ustosunkowanie 
się do wypowiedzi radnego Rogalskiego.

Pani Zarudzka powiedziała, że do schroniska trafia coraz więcej zwierząt. Często są to zwierzęta 
powypadkowe wymagające opieki. Kwota dotacji, którą gmina Pasłęk przekazała stowarzyszeniu w 
minionym roku  stanowiła  30% ich  budżetu.  Pozostałą  część  budżetu  stowarzyszenia  stanowiły 
dochody z umów z  innymi gminami,  z  1% oraz  z  darowizn.   Muszą pozyskiwać środki,  żeby 
utrzymać  schronisko.  Obecnie  muszą  dostosować  schronisko  do  nowych  wymagań,  gdyż 
obowiązuje zakaz trzymania psów na łańcuchach, zakładają także psom czipy. 

Radny Wojciechowski powiedział, że dowozili kiedyś psy do schroniska do Elbląga. Zapytał jaki 
byłby  koszt  utrzymania  bezdomnych  zwierząt  z  terenu  gminy  Pasłęk,  gdyby  nie  było  u  nas 
schroniska,  skoro  w 2016  roku  pasłęckie  schronisko  przyjęło  sto  psów,  a  jednorazowy  koszt 
przyjęcia  psa  do  schroniska  w 2011 roku wynosił  2500 zł.  Na  schronisko  spada  coraz  więcej 
obligatoryjnych obowiązków. Muszą obowiązkowo wykonywać czipowanie i sterylizację zwierząt. 
Uznał,  że  zaplanowana  kwota  5500  zł  na  zapewnienie  całodobowej  opieki  weterynaryjnej  w 
przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt nie jest niedoszacowana. W minionych latach 
zarejestrowano  6-7  zgłoszeń  w  ciągu  roku.  Koszt  obsługi  jednego  zgłoszenia  wynosił  300  zł. 
Podmioty  nie  chcą  świadczyć  tego  typu  usług  na  wezwanie,  nie  chcą  być  przez  cały  czas  w 
gotowości. Lekarz weterynarii będzie się ze świadczenia tych usług rozliczać na zasadzie ryczałtu. 

Radna Czerska powiedziała, że wniosek radnego Rogalskiego wynika z tego, że Pan Kwieciński 
mówił, iż problemem jest znalezienie lekarza weterynarii, który zgodziłby się świadczyć ww. usługi 
za 5500 zł.

Następnie głos zabrał radny Kopański, który powiedział, że Pani Zarudzka mówiąc, iż schronisko 
odnotowuje 100% adopcji powinna podać informację jaki jest średni okres przebywania psów w 
schronisku. Uznał, że wniosek radnego Rogalskiego wynika z tego, że chcieli się pochylić nad tym 
problemem. Zapytał radnego Oskrobę czy kwota zaplanowana na świadczenie ww. usług byłaby dla 
niego jako weterynarza satysfakcjonująca. 

Radny Oskroba powiedział, że przeliczył to jakiś czas temu i stanowi to kwotę 4-5 zł za godzinę 
dyżuru. 

Sekretarz  Gminy Pan  Stanisław Miklusz  powiedział,  że  nie  jest  tak,  że  Pani  Zarudzka  składa 
wniosek  o  dotację  na  określoną  kwotę.  Składa  ona  wniosek  w  konkursie  organizacji 
pozarządowych, gdzie wskazana jest określona kwota na świadczenie usług,  a podmiot staje do 
konkursu,  oferując  ich  wykonywanie.  Warmińsko-Mazurskie  Stowarzyszenie  Obrońców  Praw 
Zwierząt  im.  św.  Franciszka  z  Asyżu  jako  jedyny  podmiot  stanęło  do  konkursu  na  zadanie 
„Sprawowanie doraźnej opieki nad zwierzętami bezdomnymi”.

Radny Kopański powiedział, że konkurs na to zadanie jest niejako ustawiony, gdyż wpisana jest na 
to zadanie określona kwota, a zgłasza się tylko jeden oferent. 

Sekretarz Gminy powiedział, że obecnie trwa konkurs ofert na realizację zadań publicznych przez 
organizacje pozarządowe działające na terenie gminy Pasłęk. 



Radny Kopański powiedział, że Rada może wszystko zmienić zmieniając budżet.

Radny Cieśla powiedział, że nie wie po co ta debata. Powinni się cieszyć, że mamy schronisko dla 
bezdomnych  zwierząt  na  terenie  naszej  gminy.  Rok  rocznie  zwiększamy  środki  na  zadanie 
„Sprawowanie doraźnej opieki nad zwierzętami bezdomnymi”,  gdyż nie mamy pomysłu w jaki 
sposób rozwiązać problem, aby bezdomnych psów było mniej.

Następnie  głos  zabrał  Burmistrz  Pasłęka,  który powiedział,  że  Rada  ma  możliwość  dokonania 
zmiany w budżecie.  W ubiegłym roku Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej  w Pasłęku dokonała 
kontroli w Warmińsko-Mazurskim Stowarzyszeniu Obrońców Praw Zwierząt im. św. Franciszka z 
Asyżu w Pasłęku i kontrola ta zakończyła się wynikiem pozytywnym. W załączniku do budżetu na 
2017 rok na „Sprawowanie doraźnej opieki nad zwierzętami bezdomnymi” zapisano kwotę 85 tys. 
zł. Kwota ta stanowi zaledwie 30% budżetu stowarzyszenia. Należałoby się zastanowić nad tym, co 
by się stało gdyby Pani Zarudzka chciała przenieść prowadzenie tego obligatoryjnego dla gminy 
zadania jakim jest opieka nad bezdomnymi zwierzętami na gminę. Stowarzyszenie to musi mieć 
wsparcie, gdyż w przeciwnym razie to gmina Pasłęk będzie musiała zmierzyć się z tym problemem. 
Burmistrz poprosił radnych o przychylność i pozostawienie kwoty dotacji dla stowarzyszenia w 
niezmienionej kwocie 85 tys. zł.

Przewodniczący Rady zapytał czy radny Rogalski podtrzymuje swój wniosek o zmniejszeniu kwoty 
przeznaczonej na „Sprawowanie doraźnej opieki nad zwierzętami bezdomnymi” do wysokości z 
ubiegłego roku, tj. do 75 tys. zł.

Radny Rogalski powiedział, że podtrzymuje swój wniosek.

W drodze głosowania 3 radnych „za” przy 9 głosach „przeciw” i 2 głosach wstrzymujących się 
odrzucono wniosek formalny radnego Rogalskiego. 

W drodze  głosowania  10 radnych „za”  przy 4 głosach wstrzymujących się  podjęto uchwałę w 
sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta i Gminy Pasłęk.

Uchwała Nr II/7/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie przyjęcia  
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Miasta i Gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 19
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej utworzenia Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Rzecznej i nadania mu statutu. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

W drodze głosowania 14 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie zmiany uchwały dotyczącej 
utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Rzecznej i nadania mu statutu.

Uchwała Nr II/8/17  Rady Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  10 lutego 2017 roku w sprawie zmiany 
uchwały dotyczącej utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Rzecznej i nadania mu 
statutu stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący ogłosił 20 minutową przerwę. Po przerwie obecnych było 12 radnych.



Ad pkt 20
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 
2017-2023. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały. 

W drodze głosowania 12 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej gminy Pasłęk na lata 2017-2023.

Uchwała Nr II/9/17  Rady Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  10 lutego 2017 roku  w sprawie zmiany 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata  2017-2023 stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu.

Ad pkt 21
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwalonego na rok 2017 budżetu Gminy Pasłęk.    

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały. 

W drodze głosowania 12 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie zmiany uchwalonego na rok 
2017 budżetu Gminy Pasłęk. 

Uchwała Nr II/10/17 Rady Miejskiej  w Pasłęku z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie zmiany 
uchwalonego na rok 2017 budżetu Gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 22
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i 
roboty  budowlane  przy  obiekcie  wpisanym  do  rejestru  zabytków.  (remont  dachu  i  wieży 
kościoła p.w. św. Jana Chrzciciela w Zielonce Pasłęckiej) 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały. 

W drodze głosowania  12 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie  udzielenia  dotacji  na  prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym do rejestru zabytków. 

Uchwała Nr II/11/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie udzielenia 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym do 
rejestru zabytków stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 23
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i 
roboty  budowlane  przy  obiekcie  wpisanym  do  rejestru  zabytków.  (wykonanie  elewacji 
kościoła św. Bartłomieja w Pasłęku) 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały. 

W drodze głosowania  12 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie  udzielenia  dotacji  na  prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym do rejestru zabytków. 

Uchwała Nr II/12/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie udzielenia 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym do 
rejestru zabytków stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 



Ad pkt 24
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i 
roboty  budowlane  przy  obiekcie  wpisanym  do  rejestru  zabytków.  (renowacja  malowideł 
ściennych,  przegrody  chrzcielnej  i  empory  chóru  w  kościele  p.w.  św.  Piotra  i  Pawła  w 
Mariance) 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały. 

W drodze głosowania  12 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie  udzielenia  dotacji  na  prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym do rejestru zabytków. 

Uchwała Nr II/13/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie udzielenia 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym do 
rejestru zabytków stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

Ad pkt 25
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i 
roboty  budowlane  przy  obiekcie  wpisanym  do  rejestru  zabytków.  (pełna  konserwacja  i 
restauracja  obrazu św.  Józefa z  Dzieciątkiem w cerkwi greckokatolickiej  p.w.  Narodzenia 
Najświętszej Marii Panny w Pasłęku) 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały. 

W drodze głosowania  12 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie  udzielenia  dotacji  na  prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym do rejestru zabytków. 

Uchwała Nr II/14/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie udzielenia 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym do 
rejestru zabytków stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 26
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Na interpelację  radnego Krzysztofa  Kowala,  który poruszył  temat  znaku „zakaz  parkowania” 
ustawionego przy ulicy Limanowskiego, odpowiedzi udzielił Burmistrz Pasłęka, który powiedział, 
że poprosi Dyrektora ZDP w Pasłęku o spotkanie w tej sprawie. Na spotkanie te zaproszą również  
Pana Radnego.

Natomiast na interpelację radnego Kowala dotyczącą odśnieżania dróg na terenie Pasłęka, w 
której zwrócił uwagę na to, że po intensywnych opadach śniegu w styczniu br. przez ponad tydzień 
na pasłęckich drogach zalegał ubity śnieg, co powodowało bardzo trudne warunki jazdy odpowiedzi 
udzielił Pan Grzegorz Galikowski, który powiedział, że w związku z tym, że na terenie Pasłęka są 
różni  właściciele  dróg,  każdy  z  nich  określa  standardy  zimowego  utrzymania  dróg.  Nie 
zarejestrowano  stanu  nieprzejezdności  dróg.  Następnie  głos  zabrał  Burmistrz  Pasłęka,  który 
powiedział, że Straż Miejska na bieżąco kontroluje stan odśnieżania dróg. 

Na interpelację radnego Piotra Wojciechowskiego, który dostarczył wniosek mieszkańców Drulit 
o ustawienie znaku zakaz parkowania na jednej ze ślepych uliczek w Drulitach, w miejscu gdzie 
mieszkańcy notorycznie zastawiają przejazd, mimo że obok jest duży parking, odpowiedzi udzielił 
Burmistrz Pasłęka, który powiedział, że zajmą się tym tematem.

Do interpelacji radnego Zbigniewa Cieśli, który poruszył temat złego stanu budynku dworca PKP 
w Pasłęku odniósł się także Burmistrz Pasłęka, który powiedział, że zwracał się jakiś czas temu do 



dyrektora PKP o odnowienie tego budynku, a następnie przekazanie go gminie Pasłęk, ale nic się w 
tej sprawie nie dzieje. Zwróci się do PKP z zapytaniem jakie ma plany względem tego obiektu. 

Natomiast jeżeli chodzi o brak informacji przy zabytkowym kościele w Mariance, Burmistrz 
powiedział, że rozmawiał w tej sprawie z Proboszczem Parafii Rzymskokatolickiej im. św. Józefa, 
do  której  należy  ten  kościół.  Ksiądz  Proboszcz  dostrzega  taką  potrzebę.  W tym  celu  należy 
przygotować treść informacji o tym obiekcie. Kontaktował się w tej sprawie z dr Arszyńską, która 
prowadzi  prace  konserwatorskie  przy  tym  obiekcie.  Gmina  Pasłęk  pomogłaby  zamontować 
docelowo takie dwie tablice informacyjne. Przydałyby się na ten temat także ulotki informacyjne 
ukazujące odkryte polichromie w tym kościele. Poprosi Panią Arszyńską o tą informację, aby do 
kwietnia br. ustawić chociaż jedną taką tablicę.

W odniesieniu do interpelacji radnego Cieśli, w której stwierdził, że powinniśmy zadbać o 
swój obiekt zabytkowy – pasłęcki zamek, którego dach jest w bardzo złym stanie i spadają z niego 
dachówki,  Burmistrz  powiedział,  że  o  bieżące  naprawy  tego  obiektu  dba  dyrektor  Zakładu 
Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w  Pasłęku.  Wymaga  on  jednak  wykonania 
kompleksowego remontu dachu. Od kilku lat jest wykonana dokumentacja, ale brakuje środków 
finansowych na ten cel. Kilka lat temu koszt tej inwestycji określono na 1,5 mln zł. Dziś ten koszt z 
pewnością będzie większy. Dodał, że Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego bardziej dba 
o  obiekty  sakralne.  Uzyskanie  dofinansowania  na  remont  innych  zabytków  jest  znacznie 
trudniejsze. Dwa razy aplikowali o dofinansowanie na remont murów obronnych, ale jak do tej pory 
bezskutecznie. Będą jednak dalej walczyli i aplikowali o dofinansowanie remontu tego zabytku.

Na  interpelację  radnego  Cieśli  dotyczącą  wstąpienia  gminy  Pasłęk  do  Stowarzyszenia 
Polskie  Miasta  Cittaslow  odpowiedzi  udzielił  Sekretarz  Gminy  Pan  Stanisław  Miklusz,  który 
powiedział,  że w dniu 22 kwietnia 2016 roku podjęto uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy 
Pasłęk do Stowarzyszenia Polskie Miasta  Cittaslow. Inicjatorem tej  uchwały był  Klub Radnych 
„Pasłęk  Razem”.  Już  na  etapie  poddania  projektu  uchwały  w  tej  sprawie  pod  obrady  sesji, 
wskazywano błędy proceduralne. Uchwalona uchwała została przesłana do Stowarzyszenia Polskie 
Miasta Cittaslow z prośbą o przyjęcie gminy Pasłęk do tego stowarzyszenia. Pismem z dnia 30 maja 
2016 r. stwierdzono, że z przyczyn proceduralnych nie jest możliwe przyjęcie gminy Pasłęk do tego 
stowarzyszenia,  gdyż  warunkiem  koniecznym  jest  członkostwo  w  Międzynarodowym 
Stowarzyszeniu Cittaslow, do którego można przystąpić na innych zasadach. O stanowisku tym 
został poinformowany inicjator uchwały w powyższej sprawie, ale się do niego nie odniósł. 

W odniesieniu do interpelacji  radnego Krzysztofa Kopańskiego,  który poprosił o uzupełnienie 
informacji  dotyczącej  struktury zatrudnienia w Urzędzie Miejskim w Pasłęku o wykaz imienny 
pracowników, Burmistrz powiedział, że uzupełnią tą informację, o dane które mogą udostępnić.
Natomiast  w odniesieniu  do  interpelacji  radnego Kopańskiego dotyczącej  funkcjonowania  PKS 
Elbląg, który zawiesił część połączeń Pasłęk-Elbląg-Pasłęk oraz Pasłęk-Rychliki, a bilety z Pasłęka 
do Elbląga w ostatnim czasie  zdrożały do 9,10 zł,  w sytuacji,  gdy na dłuższej  trasie  Elbląg –  
Braniewo bilet kosztuje 8,90 zł, Burmistrz powiedział, że zada to pytanie Prezesowi PKS w Elblągu 
Panu Władysławowi Brachunowi. 

Pan  Galikowski  uzupełniając  wypowiedź  Pana  Burmistrza  powiedział,  że  zasady 
świadczenia usług przez PKS w Elblągu reguluje ustawa z dnia 15 listopada 1984 roku Prawo 
przewozowe. Każdy, kto chce wykonywać regularne usługi przewozowe musi uzyskać stosowną 
licencję od właściwego według kompetencji wójta, starosty czy marszałka w zależności od zakresu 
świadczenia  usług.  W przypadku  PKS  w  Elblągu  właściwym  jest  tu  Starostwo  Powiatowe  w 
Elblągu. Natomiast jeżeli chodzi o ustalenie kosztu biletów, to ustala je wnioskodawca licencji na 
przewóz osób na zasadach opłacalności. Działalność przewozowa jaką świadczy PKS Elbląg jest to 
działalność wolnorynkowa. 

Burmistrz dodał, że w powyższej sprawie spotka się z przedstawicielem PKS w Elblągu. 

Natomiast  na  interpelację  radnego  Kopańskiego,  który  zapytał  na  jakiej  podstawie  ze 
świetlicy wiejskiej w Zielonce Pasłęckiej powstała Filia Pasłęckiego Ośrodka Kultury oraz jakie są 



koszty  jej  funkcjonowania,  odpowiedzi  udzieliła  dyrektor  Pasłęckiego  Ośrodka  Kultury  Pani 
Izabela Wiśniewska. Filia POK w Zielonce Pasłęckiej powstała w 2008 roku i stanowi własność 
Miasta i Gminy Pasłęk. Nadzór nad tym obiektem sprawuje pracownik POK. Działa on na zasadach 
określonych w regulaminie jej  działalności.  Koszt  jej  funkcjonowania  wynosi  około 40 tys.  zł. 
Składa się na niego koszt zatrudnienia instruktora, składki ZUS oraz zakup energii elektrycznej i 
opału.  Mieszkańcy  mogą  skorzystać  z  tego  obiektu,  ale  tylko  zgodnie  z  obowiązującym 
regulaminem jego funkcjonowania. 

Burmistrz  powiedział,  że  w  Zielonce  Pasłęckiej  mają  wyższy  standard  funkcjonowania 
świetlicy,  gdyż  jest  tam  osoba,  która  opiekuje  się  tym  obiektem,  posprząta  w  nim  i  napali.  
Wcześniej obiekt ten doprowadzono niemal do ruiny, teraz jest zatrudniona osoba, która o niego 
dba. 

Na interpelację  radnego Kopańskiego dotyczącą nakładu,  kosztów i  sposobu dystrybucji 
„Wieści  z  Pasłęckiego  Zamku”,  odpowiedzi  udzielił  Burmistrz  Pasłęka,  który  powiedział,  że 
publikacja ta wydawana jest od kilku lat. Jest ona wydawana raz w roku w nakładzie pięciu tysięcy 
egzemplarzy. Po uchwaleniu budżetu wydana została także informacja o budżecie na 2017 rok. Jest 
to publikacja nieco skromniejsza. Obie publikacje zostały wydane staraniem pracowników Urzędu 
Miejskiego w Pasłęku. Informacja o budżecie została wydana w Urzędzie, natomiast druk „Wieści 
Pasłęckiego Zamku” został zlecony zewnętrznej firmie. Koszt druku wyniósł 5400 zł. Zapytanie 
cenowe na wydruk tej publikacji skierowano do trzech firm. Na zapytanie odpowiedziały dwie z 
nich. 

Na interpelację radnego Kopańskiego, w której poprosił o informację o wysokości wpływów 
do budżetu z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w 2016 roku oraz 
o sposobie ich rozdysponowania odpowiedzi udzielił także Burmistrz Pasłęka, który powiedział, że 
zapisany w budżecie gminy Pasłęk na 2017 rok przychód z ww. opłat stanowi dane szacunkowe. 
Termin przedłożenia sprawozdania za miniony rok w tym zakresie został przedłużony do końca 
lutego 2017 roku. Gdy tylko będą mieli pełne dane na ten temat, to przekażą je radnemu. Natomiast  
jeżeli  chodzi  o  sposób  rozdysponowania  ww.  środków,  to  został  on  zawarty  w  uchwale  Nr 
XIII/80/16  Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 16 grudnia 2016 r. w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Przeciwdziałania  Narkomanii  oraz 
preliminarza kosztów na 2017 rok. Jeżeli koszty będą inne, wówczas trzeba będzie je uwzględnić 
aktualizując ww. program. 

W  odpowiedzi  na  interpelację  radnego  Kopańskiego,  który  zwrócił  się  w  imieniu 
mieszkańców Rogajn z prośbą o ustawienie skrzynki pocztowej w związku z tym, że zlikwidowano 
sklep w Rogajnach, w którym funkcjonowała Agencja Pocztowa, Burmistrz powiedział, że zwróci 
się w tej sprawie do Poczty Polskiej.  

Natomiast  odnosząc  się  do  interpelacji  radnego  Kopańskiego,  w której  poprosił  o  dane 
statystyczne dotyczące Miasta i Gminy Pasłęk, a mianowicie o liczbę mieszkańców, liczbę urodzeń 
i  zgonów w 2016 roku oraz zapytał  czy w naszej  gminie zadziałał  program rządowy „500 +”, 
Burmistrz powiedział, że w ubiegłym roku na terenie naszej gminy zanotowano 204 urodzenia, 191 
zgonów, natomiast liczba mieszkańców na terenie Miasta Pasłęka wynosiła 12157 mieszkańców, a 
na terenie Gminy Pasłęk 7290 mieszkańców. Jeżeli natomiast chodzi o program rządowy „500+”, to 
w naszym budżecie stanowi on kwotę 12,5 mln zł. Dzięki niemu z pewnością poprawił się standard 
życia  mieszkańców  znajdujących  się  w  trudnej  sytuacji  finansowej.  Na  terenie  naszej  gminy 
korzysta  z  niego  2227  dzieci.  Z  pewnością  program  ten  działa  rozwojowo,  ale  na  skutki 
demograficzne musimy jeszcze poczekać. 

W  odniesieniu  do  interpelacji  radnego  Kopańskiego  dotyczącej  tego,  kto  spośród 
pracowników Urzędu Miejskiego w Pasłęku i w jakiej skali korzysta z dofinansowania do studiów 
podyplomowych,  Burmistrz  powiedział,  że  korzysta  z  tego  Pan  Stanisław  Miklusz  Sekretarz 
Gminy.  Namówił  go na studia  podyplomowe na  Uniwersytecie  Gdańskim w zakresie  legislacji 
administracyjnej.  Studia  te  rozpoczął  5  marca  2016  roku.  Obejmowały  one  150  godzin 
dydaktycznych, a ich koszt  wyniósł 4150 zł.  Dofinansowanie dotyczyło sfinansowania kosztów 
kształcenia i dojazdu w ramach czasu własnego bez kosztów noclegu.



Radny Olbryś zapytał czy Asystent Burmistrza się edukuje. 

Burmistrz powiedział, że edukuje się, ale na swój koszt.      

Na interpelację radnego Damiana Olbrysia dotyczącą zaplanowanej w budżecie gminy Pasłęk na 
2017  roku  budowie  zieleńca  przy  ulicy  Bohaterów  Westerplatte  odpowiedzi  udzielił  również 
Burmistrz  Pasłęka,  który  powiedział,  że  w  budżecie  jest  20  zadań  inwestycyjnych.  Gdy będą 
przystępować do realizacji tej inwestycji i będą mieli wstępną koncepcję budowy tego zieleńca, 
wówczas zaproszą radnego Olbrysia na spotkanie i przedstawią mu ją.

W  odniesieniu  do  interpelacji radnego  Marka  Łachmańskiego,  który  poprosił  o  złożenie 
wniosków na dofinansowanie urządzenia placu zabaw w Zielnie,  Burmistrz  powiedział,  że  gdy 
tylko zostanie ogłoszony konkurs w tej sprawie, wówczas przygotują z sołtysem stosowny wniosek 
o dofinansowanie tego zadania.  

Natomiast  odnosząc  się  do  interpelacji  radnego  Mariana  Oskroby  dotyczącej  pomysłu 
wybudowania łącznika ulicy Sprzymierzonych z ulicą Wojska Polskiego, Burmistrz powiedział, że 
rozmawiał  na  ten  temat  wstępnie  ze  Starostą  Elbląskim,  poprosił  także  o  jego  zaopiniowanie 
Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Na razie jest to jednak tylko pomysł. 

Radna  Czerska  powiedziała,  że  ich  Klub  popiera  pomysł  Klubu  Pasłęczanie  dotyczący 
wybudowania łącznika ulicy Sprzymierzonych z ulicą Wojska Polskiego. 

W odniesieniu do odpowiedzi na interpelacje radny Cieśla powiedział, że mówiąc o umieszczeniu 
informacji o kościele, miał na myśli także informację przy pasłęckim kościele. 

Burmistrz powiedział,  że przy pasłęckich zabytkach, w uzgodnieniu z konserwatorem zabytków 
umieszczone zostały tablice z informacjami w trzech językach. 

Ponadto radny Cieśla ponownie poruszył temat wstąpienia gminy Pasłęk do Stowarzyszenia Polskie 
Miasta  Cittaslow.  Podjęta  uchwała  była  wadliwa,  ale  Rada  podejmując  ją  wyraziła  inicjatywę 
wstąpienia do ww. stowarzyszenia. Zasugerował, żeby zajął się tym tematem ktoś kompetentny w 
tej sprawie. 

Do odpowiedzi na interpelacje odniósł się również radny Kowal, który powiedział, że w Pasłęku po 
opadach śniegu przez kilka dni na jezdniach zalegał lód. W Elblągu tego problemu nie było. 

Radny Kopański powiedział, że popiera zdanie radnego Kowala w kwestii odśnieżania. W Pasłęku 
jest czasem problem z odgarnianiem śniegu, w Elblągu odgarniają śnieg nawet w ciągu dnia, nie ma 
problemu z tym czyją własnością jest konkretna droga. Natomiast jeżeli chodzi o przystąpienie do 
Stowarzyszenia  Polskie  Miasta  Cittaslow,  stwierdził,  że  uchwała  w  tej  sprawie  nie  została 
podważona przez nadzór Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, a jedynie przez interpretatorów w 
Urzędzie Marszałkowskim. Zwrócili się wówczas do Pana Burmistrza z zapytaniem czy mają w tej 
sprawie przejąć inicjatywę. Burmistrz złożył wtedy deklarację, że się tym tematem zajmie. 

Ponadto radny Kopański powiedział, że na dzisiejszej sesji wydatkowaliśmy kilkaset tysięcy 
złotych na dotacje na remont kościołów. Tymczasem nasze zabytki są w złym stanie, z dachu zamku 
spadają  dachówki,  a  mury obronne się  sypią.  Może powinniśmy porozmawiać  z  proboszczami 
parafii  składającymi  wnioski  o  dotacje  na  prace  konserwatorskie  i  restauratorskie  oraz  roboty 
budowlane przy obiektach wpisanych do rejestru zabytków, aby się z nimi powstrzymali,  gdyż 
gmina Pasłęk ma również swoje obiekty zabytkowe, na remont których często brakuje środków i 
musimy żebrać o dotacje od innych instytucji. 

Radny  Kopański  poprosił  o  odpowiedź  na  swoje  interpelacje  na  piśmie,  również  na 



interpelację dotyczącą PKS Elbląg w sprawie której ma się odbyć spotkanie. Ponadto uściślił, że 
pytając o skutki wprowadzenia programu „500+” na terenie naszej gminy miał na myśli przyrost 
urodzeń w miesiącach jesiennych i zimowych, tj. w listopadzie, grudniu i styczniu.

Pan Patryk Kwieciński powiedział, że postara się wygenerować te dane. 

Ponadto  głos  zabrał  radny  Cieśla,  który  odniósł  się  do  wypowiedzi  radnego  Kopańskiego 
dotyczącej  dofinansowania  remontu  zabytków.  Stwierdził,  że  dofinansowanie  gminy  stanowi 
zaledwie cegiełkę do tych inwestycji.

Do wypowiedzi tych odniósł się Burmistrz Pasłęka, który powiedział, że proboszczowie starają się 
pozyskiwać  środki  finansowe z  różnych  źródeł  zewnętrznych.  Niejednokrotnie  bez  partnerstwa 
gminy nie możliwe byłoby uzyskanie dofinansowania z niektórych źródeł. 

Radny Cieśla  powiedział,  że  skoro proboszczowie potrafią  realizować takie  przedsięwzięcia,  to 
mogliby wspomóc gminę w realizacji jej przedsięwzięć przy zabytkach. 

Do interpelacji odniósł się także radny Rogalski, który powiedział, że temat wybudowania łącznika 
ulicy  Sprzymierzonych  z  ulicą  Wojska  Polskiego  to  dobry  pomysł,  ale  zapytał  czy  jest  na  tą 
inwestycję przygotowany jakiś projekt.

Radny Kopański zapytał skąd znalazła się kwota kosztów tej inwestycji. 

Burmistrz powiedział, że analizują ten temat od roku. Koszt tej inwestycji oszacował pracownik 
Urzędu Miejskiego na podstawie Sekocenbudu. Wcześniej  mowa była o 100 mln zł.  Byłoby to 
nierealne  do  wykonania.  Teraz  jak  określono  koszt  tej  inwestycji  na  12  mln  zł,  mogą  już 
podejmować  jakieś  kroki.  Wie,  że  w  sprawie  dróg  ma  do  niego  przyjechać  Wicemarszałek 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego, dlatego wysłane zostało do niego pismo o zaopiniowanie 
tego pomysłu. Niemniej jednak najważniejsze jest to, że należy znaleźć rozwiązanie, aby odciążyć 
ulicę Zamkową. 

Przewodniczący Rady powiedział, że z prośbą o pomoc w rozwiązaniu problemu dojazdu ciężkiego 
sprzętu  z  ulicy  Sprzymierzonych  do  ulicy  Wojska  Polskiego  zwracali  się  do  Burmistrza 
przedsiębiorcy i rolnicy. 

Radny Łachmański  powiedział,  że  cieszy go,  iż  radny Kopański interesuje  się  Rogajnami.  Wie 
jednak, że jak poprosi się listonosza to wyśle przesyłkę. 

Ad pkt 27
Odpowiedzi na zapytania i wnioski sołtysów.

Odpowiedzi na zapytanie  Pana Zbigniewa Cieśli  sołtysa sołectwa Aniołowo,  który poprosił  o 
znalezienie środków finansowych na doraźne działanie świetlicy w Aniołowie, odpowiedzi udzieliła 
Pani Bożena Adamczyk Skarbnik Gminy, która powiedziała, że budżet gminy Pasłęk na 2017 rok 
jest deficytowy i nie ma środków na ten cel. 

Burmistrz uzupełniając powiedział, że w dniu wczorajszym otrzymali pismo o zmniejszeniu 
subwencji oświatowej, a od 1 stycznia 2017 roku planowana jest podwyżka dla nauczycieli o 1,3%. 
Radny Cieśla  powiedział,  że  satysfakcjonowałoby go zatrudnienie  osoby do pracy w świetlicy 
chociażby w ramach prac interwencyjnych.



Ad pkt 28
Sprawy różne.

W tym punkcie Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja Rady Miejskiej w Pasłęku 
odbędzie się w dniu 24 marca 2017 roku.

Ad pkt 29
Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady zamknął obrady sesji, która trwała od godziny 10.00 do godziny 13.55.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodniczący
Rady Miejskiej w Pasłęku
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